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ПРЕГЛЕД НА ПЕЧАТА – 18 ноември 2009 г. 
 
 

Медия: ДНЕВНИК 

Заглавие:  "Най-добрият бюджет в ЕС" прелетя през пленарната зала За рекордно кратките четири часа 

опозицията не взе думата, мнозинството също замълча 

 Бизнесът предложи рецепти срещу кризата КРИБ: Трябва нов договор за съдебната реформа 

 Новият образователен министър обеща реформиЕгиптологът Сергей Игнатов очаквано 

наследи Фандъкова 

 Георги Кадиев влезе в ръководството на БСП, Кирил Добрев отпадна Лидерът Станишев 

отново беше бламиран при избора на Изпълнително бюро 

 Трансперънси: България отбелязва прогрес срещу корупцията Най-почтената страна в света е 

Нова Зеландия, най-лошо е положението в Сомалия 

 Бизнесът чака държавен мотор за борсата Листването на държавни енергийни дружества 

може да върне интереса към пазара 

 "Спектър нет" ще купи "Орбител" за 5 млн. евро Това е втората голяма сделка в IT сектора за 

месец 

 Европейската комисия: Половината от обществените поръчки трябва да бъдат зелени до 2010 

г. Екоминистерството работи върху национален план за тези конкурси 

 Природният газ поскъпва от януари по нова формула Регулаторът ще определя плаваща 

надценка на "Булгаргаз" 

 Субсидиите за биоземеделие не стигат до фермерите Досега се усвоени едва 2 на сто от 

средствата по селските райони 

 Синовейт: Плащането в брой се увеличава заради кризата Двойно се увеличава броя на хората 

с притеснения за работата си 

 Румяна Коларова, политолог: Бих посъветвала президента да си махне червените очила 

Наблюдаваме сблъсък, който избирателите очакват от ГЕРБ 
 

Медия: СЕГА 

Заглавие:  София оглежда 15 училища за подземни паркинги 18 терена в столичния център чакат 

инвеститор 

 Есенното надлъгване за цените на "Гражданска отговорност" започна Компаниите нарочно 

дават неточна и подвеждаща информация 

 Кметове остават без субсидии, ако пречат за регионалните депа 

 о груби сметки злоупотребите с екофондовете са 400 млн. лв., но трябва много работа, за да 

се докажат, казва зам.-министърът на екологията Евдокия Манева 

 

Медия: СТАНДАРТ 

Заглавие:  Хванаха къртица на мафията Срещу 10 бона спецполицайка предупреждавала за готвени 

акции 

 Летим евтино за празниците Пускат двупосочен билет до Европа за 129 евро 

 Пенсионните фондове изпревариха банките Инвеститорите чакат eнергийните компании на 

борсата 
 

Медия: МОНИТОР 

Заглавие:  Бившият шеф на НОИ в афера за 6 млн. лв. Йордан Христосков готов за затвора - купил 

хотелски стаи за чиновници по €1400/кв. м 

 Излизаме от кризата през 2011-а Режат 15% от администрацията, актуализират 

чиновническите заплати 

 Опасни обувки и текстил заливат пазара Тръгват проверки и в зимните ни курорти 

 Комисар Пламен Василев: Полицаите вече не търпят корумпирани колеги И 47 дни сме 

чакали за телефонни разпечатки по разследване, казва директорът на дирекция 

"Противодействие на общата престъпност"  
 

Медия: ТРУД 

Заглавие:  40% пушат много, 5,6% - малко Повече от две трети от пушачите искат да се откажат, но едва 

3% от тях успяват да го направят сами 

http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/11/17/817376_nai-dobriiat_bjudjet_v_es_preletia_prez_plenarnata_zala/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/11/17/817374_biznesut_predloji_recepti_sreshtu_krizata/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/11/17/817222_noviiat_obrazovatelen_ministur_obeshta_reformi/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/11/17/817346_georgi_kadiev_vleze_v_rukovodstvoto_na_bsp_kiril/
http://www.dnevnik.bg/sviat/2009/11/17/817281_transperunsi_bulgariia_otbeliazva_progres_sreshtu/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/11/17/817386_biznesut_chaka_durjaven_motor_za_borsata/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/11/17/817384_spektur_net_shte_kupi_orbitel_za_5_mln_evro/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/11/17/817361_evropeiskata_komisiia_polovinata_ot_obshtestvenite/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/11/17/817361_evropeiskata_komisiia_polovinata_ot_obshtestvenite/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/11/17/817354_prirodniiat_gaz_poskupva_ot_ianuari_po_nova_formula/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/11/17/817012_subsidiite_za_biozemedelie_ne_stigat_do_fermerite/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/11/17/817207_sinoveit_plashtaneto_v_broi_se_uvelichava_zaradi/
http://www.dnevnik.bg/intervju/2009/11/17/817005_rumiana_kolarova_politolog_bih_posuvetvala_prezidenta/
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4478&sectionid=2&id=0000501
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4478&sectionid=3&id=0000601
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4478&sectionid=5&id=0001001
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-11-18&article=302424
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-11-18&article=302382
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-11-18&article=302387
http://www.monitor.bg/article?id=177853
http://www.monitor.bg/article?id=177863
http://www.monitor.bg/article?id=177772
http://www.monitor.bg/article?id=177753
http://www.trud.bg/Article.asp?ArticleId=283684
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Медия: 24 ЧАСА 

Заглавие:  Изборите минаха и свърши евтиният паркинг в София Спирането в центъра ще е в пъти по-

скъпо от сегашния 1 лв. на час 

 

 

ЗА БСК: 
Медия: 24ЧАСА 

Заглавие: Нов бизнес в кризата - вземаш закъсала фирма   
150 млрд. лв. дългове щели да се натрупат тази година 

Кризата доведе модата на сравнително нов вид бизнес у нас - купуване на фалирали фирми. Той е 

като всеки вид посреднически и инвестиционен бизнес - купува се по-евтино закъсала фирма,най-

често пред или във фалит, оздравява се и при възможност се препродава с печалба. Препродажбата 

може да стане и без допълнителни инвестиции. Срокът е 1-2, а понякога и до 5 години след 

покупката. "Ако имаш добър бизнес план и си намерил правилните ниши, вярно си калкулирал всички 

рискове при добра оценка на активи и пасиви и при наличие на малко свободни пари, печалбата може 

да стигне до 30%, споделя човек от този бизнес, пожелал анонимност. Няма обаче обективни данни за 

броя на фалиралите фирми, които са сменили собствениците си. Обекти за купуване обаче последната 

година не липсват. Със 141% се e увеличил броят на фирмите влезли в процедура по несъстоятелност, 

сочат данни на “Кофас България”. От началото на тази година до сега са регистрирани 239 

несъстоятелности, което според експертите е значителен ръст спрямо 99 процедури за същия период 

на 2008 г. Изследвания на "Кофас" и Българската стопанска камара сочат като първенец по брой 

фалирали компании транспорта. Скокът е с 650% спрямо първите девет месеца на 2008 г. Рискови 

остават селското и горското стопанство. В сравнение с миналата година фалитите в отрасъла са 

нараснали със 170%. Като втори рисков отрасъл се очертава строителството - с дял от 9,2% от 

обявените фалити и ръст от 144 на сто в сравнение с миналата година. На трето място е търговията на 

дребно - с 6,7%, следвана от транспорта с 6,3 на сто. С имунитет срещу кризата, измерен чрез брой 

фалити, са консултантските услуги. Експерти разчитат като негативен сигнал не толкова ръста на 

фалити в познатите отрасли, колкото навлизането през 2009 г. на нови сектори , в които бързо расте 

броят на компаниите в несъстоятелност. Като такива се сочат минната индустрия, търговията на едро, 

медии, реклама и издателска дейност, услуги в сферата на туризма и услугите, агенции за недвижими 

имоти. Извън общата стагнация заради кризата, експертите на Българска стопанска камара са 

категорични, че междуфирмената задлъжнялост е истинска бомба със закъснител, която помпа 

фирмените фалити. Очакванията за 2009 г. са общата задлъжнялост на реалния сектор са тя да е от 

порядъка на 150 млрд. лв. Опасното е, че средният ръст на задлъжнялостта е бил 20% годишно до 

2009 г. За тази година обаче ръстът е скокообразен - 43%. За сравнение - в добрите години 

икономиката расте 6% годишно, а за този година ни чака рецесия. Според експертите на камарата 

притеснително е и това, че приходите от дейност на фирмите вече са с около 10% по-малки от размера 

на задълженията, тоест не могат да се покрият. Опасността за бързо възпроизвеждане на 

задълженията на фирмите, включително междуфирмени задължения със същите темпове, крие 

огромен риск от верижни фалити, предупреждават специалистите. Ситуацията с фирмите пред 

финансов колапс се утежнява от свитото банково кредитиране и скъпия финансов ресурс, т.е. от 

високите лихви. Финансови експерти смятат, че повечето ни предприятия в нефинансовия сектор са 

счетоводно декапитализирани. Подкрепена с цифри тезата им е, че задълженията на всички 

предприятия са с 52% по-големи от собствения им капитал. И тази година генератор на 

междуфирмена задлъжнялост е и продължава да бъде бюджетът, който е генерирал задължения към 

нефинансови предприятия от поне 2 млрд. лв., което е с 45% повече в сравнение с предишни години. 

Бюджетът бави плащания към фирми и с по 9 месеца, казва председателят на Българската търговско-

промишлена палата Цветан Симеонов. Това, ако не до фалит, води фирмите до вегетиране. 

"Задържането на плащания е също толкова укоримо деяние като това парите да бъдат откраднати", 

категоричен е той. Още от 2007 г. експертите на стопанската камара предупреждават за проблема и 

предлагат създаване на специална клирингова къща. Пак оттам неведнъж са предлагали за обсъждане 

и идеята за създаване на специализирана борса за търгуване на дългове на фирми в тежко положение. 

Идеята заслужава внимание, особено след като частните съдебни изпълнители отчитат 20% спад в 

събираемостта на дългове. В повечето сектори фирмите пробват начини за избягване на фалита. 

Продажба на недостроени обекти от закъсали инвеститори е най-честият начин за спасяване на 

фалита в строителството, коментираха експерти от строителната камара. Поглъщане на фирми в 

бранша не се срещало често, защото като големите предпочитали да не се товарят с пасивите на 

малките. "Реално няма смисъл да поглъщаш фирма, която не ти е конкурент, а обикновено ползваш 

като подизпълнител", обясни анализаторът на строителната камара Татяна Бъчварова. Браншът е сред 

най-силно засегнатите от кризата и само за година от списъка на камарата са отпаднали 1500 фирми, 

обясни тя. 

 Компании се купуват сами,други се пишат на името на безработни 
Нови хватки родиха масовите фалити от последните години, споделят анализатори. 

Схемата била: следната: преди да пристъпи към обявяване във фалит, затруднената компания купува 

http://www.24chasa.bg/Article.asp?ArticleId=283621
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фиктивно друга, която става неин кредитор и която на свой ред купува празната фирма, но вече на 

публичен търг. Имало на практика разигран такъв казус, при който фиктивният купувач дори играл 

срещу банка на публичен търг. Ставало въпрос за продажба на фирма за имоти, които били 

ипотекирани от банка срещу доста голям фирмен кредит, обясняват анализаторите. Масова практика 

при точенето на ДДС пък е прехвърлянето на фирми на безработни, роми, или просто хора без 

имущество. Фирмата обикновено тегли данъчен кредит за фиктивни сделки. След това се обявява в 

несъстоятелност и държава и кредитори си търсят вземанията от хора, които нямат нито имущество, 

нито активи, нито се очертава някога да имат.С такива ”врътки” държавата губи около половин 

милион годишно. Затова последните месеци активно се обсъжда предложение на Националната 

агенция за приходите да се забрани на собственици на фалирали компании да уредяват нови, докато 

държава и други кредитори не са си събрали вземанията. (24часа) 

 Валери Колчев, данъчен консултант:  Стари задължения се отписват след 10 години 
- Как се обявява фалит, г-н Колчев? 

- Първата процедура е обявяване в несъстоятелност, което най-общо се прави, когато една фирма 

няма възможност да си покрива плащанията. Тя е задължена да го направи. Процедурата е описана в 

търговския закон. Тогава се назначава синдик, който има за задача да гарантира сигурността на 

кредиторите. Той започва да ръководи целия процес - подрежда кредиторите по значимост, 

организира събирането на дълговете на фирмата, описва и оценява имуществото, организира 

разпродажбата му, така че да събере най-много постъпления и да осъществи плащанията. 

- Какво се случва с данъчните задължения и с други към държавата на фирма във фалит? 

-Ако има такива, те продължават да текат. Държавата чака с останалите кредитори. Наказателните 

лихви обаче не спират. Едва след обявяване на фалит при определени условия те стават несъбираеми. 

-Кога се прави това? 

-На един по-късен етап такива вземания се насочват от фирмата, която е във фалит, към физическите 

лица, съдружници в нея. Пренасочва се към бъдещи техни вземания и доходи. Например едноличен 

търговец започва друга работа или друг бизнес и от тези доходи се събира всеки месец определена 

част за погасяване на старите задължения. Давността на тези вземания при фалит е 10 г. Което не 

може да бъде събрано след този период, се отписва. 

- Банките искат договори за поръчителство и с личното имущество. Това законно ли е? 

- Да. В крайна сметка банката е в правото си да търси повече източници, за да може да си обслужва 

кредити и да си разпредели риска. Основанието е Търговският закон, който казва, че когато имаш 

фирма, отговаряш до размера на капитала с имуществото си. 

- Когато някой купи фалирала фирма, наследява ли задълженията и? 

- Зависи от договора за покупка. Той може да е, като се купят само дялове или активи, може да се 

придобият всички активи и пасиви, части от тях и т.н. 

 Продават дългове, за да отърват фалит 
Бум в продажбата на дългове като начин да се отложи или предотврати фалит виждат през последната 

година експерти. Към т.нар. факторинг прибягвали все повече фирми, които имали нужда от свежи 

пари, особено в условията на скъп и оскъден кредитен ресурс и стагнация, която обхванала и най-

надеждните им клиенти. Практикували го и малки компании, които се целели в големи клиенти. 

Както и дружества, които работели на загуба година две, но с успешни клиенти, които не искали да 

изгубят. В последно време се продавали и вземания по обществени поръчки, които държавата 

погасявала с огромно закъснение от поне 9 месеца, че и повече. Използването на тази опция стартира 

с изпращане от страна на продавача производител или доставчик на стока и фактура по сключената 

сделка на купувача. След сключване на договор за факторинг продавачът прехвърля вземането си на 

т.нар. фактор. Обикновено най-напред продавачът получава от “фактора” 70% от стойността на 

своето вземане, а останалите 30% му се изплащат след превеждане на цялата сума от купувача. Така 

фирмата си набавя оборотни пари без тежка и неясна кредитна процедура, съпроводена с ипотека или 

други обезпечения. При това се минимизира рискът от несъбиране на вземанията и се намаляват 

разходите по следене на дължими, но трудно събираеми дългове. (24часа) 

 Янки търсят наши капитали 
Американска бизнес делегация обикаля България за срещи с евентуални инвеститори, съобщиха вчера 

от Българската търговско-промишлена палата. Групата е от щата Охайо, като целта е да привлече 

български капитал, който да инвестира в САЩ, казаха от палатата. Американците търсят главно 

инвеститори в малки и средни предприятия на територията на град Кливланд. Делегацията се води от 

кмета на града Франк Джаксън и включва няколко бизнес организации от района. Делегацията има 

организирани срещи както с представители на бизнеса, така и на правителството. Връзката с България 

е направена от евродепутата Надежда Неински. Районът на Кливланд предлага възможности за 

примамливи инвестиции в недвижими имоти и търговия. В делегацията на американците е включено 

дори училище за гувернантки. (24часа) 

 

Медия: ЗЕМЯ 

Заглавие: Бизнесът: Липсват реформи 
Бюджет 2010 е балансиран, ние като цяло сме съгласни с него, но има и проблемни места, коментира 

председателят на БСК Божидар Данев. Продължава практиката от предходните правителства да се 

крият реалните разходи от министерствата под форма-та на държавна субсидия към националната 
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отбрана и сигурност. За МВР, МО и Министерство на правосъдието заложените разходи за 

осигуровки на служителите в тези ведомства са много по-ниски от реалните. Тази разлика се 

компенсира чрез дър-жавната субсидия от НОИ. Държавата осигурява пенсионери, деца и други 

социални групи върху половин минимална заплата, което изкривява бюджета за здравеопазване, 

посочи Данев. Според него в бюджет 2010 са заложени нереалистични параметри като размера на 

чуждестранните инвестиции и очаквания ръст за второто полугодие на 2010 г. Нереалистична е и 

прогнозната за нивото на безработицата. От БСК очакват през следващата година достигане на нива 

от 15 % за безработица. Основание дават очакванията за намаление на работни места в различни 

сектори и структуроопределящите предприятия в икономиката, като за строителството, БДЖ, 

„Кремиковци", държавната и общинската администрация по 15 %, коментира Божидар Данев. Той е 

категоричен, че друг недостатък на проекта е този, че не предоставя нужната финансова 

самостоятелност на общините. Така на практика пред тях стоят три варианта - или да увеличат 

таксите към бизнеса и гражданите, или да молят за допълнителна държавна субсидия, или да спрат 

плащанията по обществени поръчки. „Като цяло бюджет 2010 е следствие от липсата на ликвидност - 

и на бизнеса, и на финансовата система, и на гражданите. Тревожен е фактът, че от началото на 

годината парите в обращение са намалели с 20 %. Това означава, че паричният ресурс ще бъде скъп и 

лихвените проценти няма да паднат, заяви Данев. Последните данни на статистиката сочат, че 

българинът увеличава единствено потреблението на цигари и алкохол, за сметка на храни и дрехи. 

Това поставя въпроса защо в бюджет 2010 не се предвижда повишение на акциза за алкохол, което е 

един от пътищата за увеличение на приходите в държа вата. 

 

Медия: INSURANCE.BG 

Заглавие: Междуфирмената задлъжнялост скача заради бавене на плащания   
Финансовото министерство целяло балансиране на бюджета за тази година  

Правителството и общините бавят тревожно плащания към частни фирми, изпълнители на различни 

обществени поръчки и договори, отчитат от Стопанската камара. Финансовото министерство цели с 

отлагане на плащанията да балансира бюджета за тази година. Това обаче води до тревожно 

увеличение на междуфирмената задлъжнялост и може да провокира серия от фалити на предприятия 

и нова безработица. общини, държавни агенции, не могат с месеци да си получат парите от 

държавата. Според председателя на Стопанската камара Божидар Данев държавната задлъжнялост 

към бизнеса може да предизвика ефект на доминото. "След като държавата не плаща на общините и 

на бизнеса, бизнесът не плаща на банки, на работници, не плаща на НОИ, не плаща на доставчици и 

на подизпълнители. Те пък не плащат отново на бюджета и се появява затворен цикъл. Тежък касов 

дефицит", обяснява Божидар Данев, цитиран от bТВ. Според независими експерти финансовото 

министерство в момента генерира скрит бюджетен дефицит, който ако не тази, ще трябва да се плати 

следващата година. До тогова обаче много фирми остават без никакви оборотни средства и могат да 

фалират. От финансовото министерство отказаха всякакъв коментар по темата. Ведомството дори не 

иска да огласи точно колко милиона дължи държавният бюджет на частни фирми. В петък 

финансовият министър Симеон Дянков призна, че най-неотложните плащания на министерствата са 

за 450 млн. лева. В сряда кабинетът ще решава каква част от тях могат да бъдат удовлетворени. 

Опциите пред финансовия министър са все по-малко, отчита бизнесът. "Финансовото министерство 

трябва да намери бърз начин да финансира тази ликвидност. Дали ще е със заеми от международни 

институции, дали ще е с държавни ценни книжа, или с пари от резерва, трябва да реши този проблем, 

тъй като това може да доведе до още по-опасни явления в икономиката", смята Божидар Данев. 

Бизнесмените са притеснени и от друг парадокс - фирмите кредитори дори и да осъдят държавата, 

съдия изпълнител не може да запорира сметки на министерства.   

 

Медия: ТРЕТА ВЪЗРАСТ 

Заглавие: Надзорният съвет на НОИ   
Според Кодекса за социално осигуряване държавното обществено осигуряване се управлява от 

Националния осигурителен институт (НОИ), който отчита своята дейност пред Народното събрание. 

Органите на управление на НОИ са Надзорният съвет и управителят, и подуправителят. Надзорният 

съвет се състои от по един представител на всяка от представителните организации на работниците и 

служителите и на работодателите, признати съгласно Кодекса на труда, и от равен на тях брой 

представители, определени от Министерския съвет. В тази квота задължително влиза изпълнителният 

директор на Националната агенция по приходите (НАП). Така се осъществява принципът на 

трипартиино управление на института - от представители на държавата, на синдикатите и на 

работодателите. В този смисъл институтът не е чисто държавна или само държавна институция. 

Надзорният съвет има мандат за срок от четири години и членовете му избират от своя състав 

председател на ротационен принцип със срок от една година. Те получават възнаграждение за 

участието си в заседание на съвета в размер на 10 на сто от брутната заплата на управителя на 

Националния осигурителен институт. Членове на съвета не могат да бъдат лица, които участват в 

управителни или контролни органи на други осигурителни фондове; лица, които са били членове на 

управителни органи на юридически лица, прекратени поради несъстоятелност, ако след 

прекратяването са останали неудовлетворени кредитори, и лица, намиращи се в родство по права или 

по съребрена линия или по сватовство до четвърта степен с членове на Надзорния съвет или с 
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управителя и подуправителя. От 11 септември 2009 г. председател с мандат от една година е Асия 

Гонева от квотата на организациите на работниците и служителите. Заместник-председатели са 

Христина Митрева от квотата на Министерския съвет и Станимир Цоцов от квотата на 

представителните организации на работодателите. Членове не съвета са Димитър Манолов, Марияна 

Бъркашка и Александър Загоров от КТ „Подкрепа", Иван Бойков от Асоциацията на индустриалния 

капитал в България, Михаела Тодорова и Николай Ненков от КНСБ, Димитър Бранков от Българската 

стопанска камара, Николай Николов от Българския съюз на частните предприемачи „Възраждане", 

Елка Тодорова от Съюза за стопанска инициатива, Евгений Иванов от КРИБ „Гласът на българския 

бизнес", Галина Маринска от Министерския съвет, Тотю Младенов, Димитър Марков, Емил Миро-

славов и Росица Стелия-нова от Министерството на труда и социалната политика, Владислав Горанов 

от Министерството на финансите, Красимир Стефанов от НАП, Любомир Гайдов от Министерството 

на здравеопазването, Светлана Ломева от Министерството на образованието, младежта и науката, 

Жени Начева от Националната здравноосигурителна каса и Владимир Туджаров от Министерството 

на икономиката, енергетиката и туризма. 

 

Медия: CITYBUILD.BG 

Заглавие:  Бъдещето на зелената енергия обсъждат в БСК 
Предизвикателствата пред публично-частното партньорство в тази сфера ще обсъждат участниците 

във форума. Форумът ще бъде открит от Петър Денев, главен секретар на БСК. Участниците ще 

дискутират микроенергетиката и енергийната ефективност. По темата ще говори Кирил Желязков, 

главен директор в БСК. На семинара ще бъде представен проект „Стимулиране производството на 

възобновяеми енергийни суровини” (развитие на енергийния сектор и „Нитратната директива” на 

ЕС). Проектът ще представи Людмила Тодорова, председател на УС на Съвет на аграрните 

организации в България. Програмата на форума включва още комплексната реализация на проекти за 

енергийно оползотворяване на дървесна биомаса и енергийна ефективност чрез публично-частно 

партньорство и създаване на устойчиви енергийни общности - примери за успешни практики. 

Панелът представя инж. Николай Вангелов, мениджър Енергийни проекти – “Ерато Холдинг” АД. 

 Дървесна биомаса за подобряване на енергийната ефективност 
Тази възможност беше обсъдена на семинар за зелената енергия в Българската стопанска камара. 

Организатори на семинара са Българската стопанска камара, Съветът на аграрните организации в 

България и Асоциацията за екологичен инженеринг „ЕРАТО ХОЛДИНГ” АД. Акцент в дискусията е 

бил поставен още върху необходимостта от развитие на публично-частното партньорство при 

създаване на устойчиви енергийни общности. Примери за добри практики в това отношение e 

споделил инж. Николай Вангелов – мениджър енергийни проекти в „Ерато холдинг” АД, съобщават 

от БСК. Председателят на УС на Съвета на аграрните организации в България Людмила Тодорова е 

представила проект „Стимулиране производството на възобновяеми енергийни исуровини. Развитие 

на енергийния сектор и нитратната директива на ЕС”. Презентация на тема „Микроенергетиката и 

енергийна ефективност – състезанието на 21-ви век” е направил главният директор в БСК Кирил 

Желязков. Презентация на Кирил Желязков – ТУК, Презентация на Николай Вангелов „Ерато 

холдинг” АД - ТУК 

 

Медия: DIR.BG 

Заглавие: Бюджетът неглижира безработицата, според БСК 
Бюджет 2010 е балансиран, ние като цяло сме съгласни с него, има и някой проблемни места. Това 

каза председателят на БСК Божидар Данев, предаде репортер на БГНЕС. Продължава практиката от 

предходните правителства, да се крият реалните разходи от министерствата, под формата на държавна 

субсидия към Националната отбрана и сигурност. „Така например за МВР, МО и Министерство на 

правосъдието, заложените разходи за осигуровки на служителите във тези ведомства са много по-

ниски от реалните. Тази разлика се компенсира чрез държавната субсидия от НОИ. Държавата 

осигурява пенсионери, деца и други социални групи върху половин минимална заплата, което 

изкривява бюджета за здравеопазване”, посочи Данев. Според него, в Бюджет 2010 са заложени 

нереалистични параметри, като размерът на чуждестранните инвестиции и очаквания ръст за второто 

полугодие на 2010г. Нереалистична е и прогнозната за нивото на безработицата. От БСК очакват през 

следващата година достигане на нива от 15% за безработица. Основание за това дават очакванията за 

намаление на работни места в различни сектори и структуроопределящите предприятия в 

икономиката, като за строителството (35 000), БДЖ, Кремиковци, държавната и общинска 

администрация по 15%, коментира Божидар Данев. Той е категоричен, че друг недостатък на 

проектобюджета е това, че не предоставя нужната финансова самостоятелност на общините. Така на 

практика, пред тях стоят три варианта: или да увеличат таксите към бизнеса и гражданите или да 

молят за допълнителна държавна субсидия или да спрат плащанията по обществени поръчки. „Като 

цяло Бюджет 2010 е следствие от липсата на ликвидност - и на бизнеса, и на финансовата система, и 

на гражданите. Тревожен е фактът ,че от началото на годината , парите в обръщение са намалели с 

20% .Това означава, че паричният ресурс ще бъде скъп и лихвените проценти няма да паднат.” заяви 

Данев. Последните данни на статистиката сочат, че българинът увеличава единствено потреблението 

на цигари и алкохол, за сметка на храни и дрехи. Това поставя въпроса защо в Бюджет 2010 не се 

http://www.citybuild.bg/news/bydeshteto-zelenata-energiia/10864
http://www.citybuild.bg/news/dyrvesna-biomasa-podobriavane/10870
http://banks.dir.bg/2009/11/17/news5390655.html
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предвижда повишение на акциза за алкохол, което е един от пътищата за увеличение на приходите в 

държавата 

 

Медия: VLASTTA.COM 

Заглавие: Председателят на Българската стопанска камара Божидар Данев посочи проблемните 

места в Бюджет 2010    

 

Медия: DNESPLUS.BG 

Заглавие: Б.Данев: В Бюджет 2010 липсват реформи 

 

Медия: SPESHNO.INFO 

Заглавие: Б.Данев: В Бюджет 2010 липсват реформи 

 

Медия: BGNEWSROOM.COM 

Заглавие: Данев: В Бюджет 2010 липсват реформи 

 

Медия: JOBS.BG 

Заглавие: Представяне на проучване на тема: "Основни промени в производството, заетостта, трудовите 

разходи и ефективността на труда в българската промишленост през периода 1997-2008 г." 

Българска стопанска камара – съюз на българския бизнес и Бюро България на Фондация „Фридрих 

Еберт” организират на 20 Ноември 2009 г. от 9.30 до 13.00 ч, в БСК, работна среща на тема „Основни 

промени в производството, заетостта, трудовите разходи и ефективността на труда в българската 

промишленост през периода 1997 - 2008 г.”. На срещата ще бъдат представени целите и резултатите 

на проведеното от екип на БСК изследване по темата, както и масива от данните по сектори. За 

участие са поканени и представители на основните национални организации, които работят в областта 

на доходите и производителността на труда – МТСП и синдикати. За регистрация: ios@bia-bg.com 

 

http://www.vlastta.com/nivo1.php?id1=&id2=&id3=3644&table=analizi&sluchai=1
http://www.vlastta.com/nivo1.php?id1=&id2=&id3=3644&table=analizi&sluchai=1
http://www.dnesplus.bg/Business.aspx?d=302625
http://www.speshno.info/news.php?id=105831
http://bgnewsroom.com/%D0%BD%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82-%D0%B1%D1%8A%D0%BB%D0%B3%D0%B0%D1%80%D0%B8%D1%8F/n132803/%D0%B4%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D0%B2-%D0%B2-%D0%B1%D1%8E%D0%B4%D0%B6%D0%B5%D1%82-2010-%D0%BB%D0%B8%D0%BF%D1%81%D0%B2%D0%B0%D1%82-%D1%25
http://jobs.bg/hc/events/815
http://jobs.bg/hc/events/815

